

オーストラリア・メルボルンの剣道チーム“南西館”

Nanseikan, Kendo Team from Melbourne, Australia

代表で指導者のベンジャミンさんと共に 13 人来日  
各地で剣道の練習に参加、鹿児島に滞在中（10/10～10/13）の  
10 月 10 日は日本舞踊も体験  
Benjamin Sensei and 13 swordsmen and, experienced Japanese  
Traditional Dance on October 10<sup>th</sup>, 2025



「黒田節」に挑戦。袴は自前の皆さん、さすがに武士の雰囲気がよく出ています。

They are waiting for the dance to begin 「Kuroda Bushi」 wearing their own hakama.





レッスンとデモンストレーション終了後、楽しい食事会  
いい笑顔です。

年齢も職業も様々な人々が 剣道を通じて日本人や日本文化と  
交流。今回ロンドンから参加した人もいたのは驚きでした。  
ベンジャミン先生、お疲れ様。

Swordsmen from Australia and England, various professions,  
they all love Kendo and Japanese Culture and drinking Party.  
Thank you for your hard work, Benjamin Sensei and  
Thank you for visiting us.

